
Zasadanie KŽPOH

14.11.2023,17.00, zasadačka OCÚ

Prítomní: Igor Meňhart, predseda komisie

Zuzana Trstenská, člen

Radoslav Jánoš, člen

Peter Um, člen

Za obecný úrad: pani Stanislava Orgoňová

Vladimír Sloboda, hlavný kontrolór prišiel po zasadaní finančnej komisie

Neprítomní: Peter Polák - ospravedlnený

Lenka Balážová - neospravedlnená

1. Privítanie:

Predseda privítal zúčastnených a skonštatoval, že komisia je uznášaniaschopná.

2. Schválenie programu:

Program bol schválený.

3. Kontrola uznesení:

1. osadenie košov s vreckami na psie výkaly - SPLNENÉ; 2 koše nemali plastovú vnútornú

vložku; koše boli osadené a nainštalované svojpomocne - osádzali a inštalovali: Klik, Meňhart,

Meňhartová, Polák;

2. výsadba stromov okolo zastávky pri MŠ - SPLNENÉ;OZ schválilo nákup stromov na

vysadenie okolo zastávky pri MŠ; obec by mala výsadbu uskutočniť ešte túto jeseň

3. projekt na nákup zvozového vozidla, kontajnerovavedierok z projektu - SPLNENÉ; auto

z projektu by do konca roka 2023 malo byť doručené na obecný úrad;

4. VZN o zneškodnení obsahu žúmp. VZN o náhradnom zásobovaní vodou a VZN o nakladaní

s komunálnymi odpadmi a drobnými stavebnými odpadmi:

Komisia ŽPOH vyhodnotila pripomienky k navrhovaným VZN

Odôvodnenie k zberu 2x mesačne vo VZN o nakladaní s komunálnymi odpadmi a drobným

stavebným odpadom:

- nedá sa vystopovať ani overiť, či ľudia dodržiavajú sebou zvolený interval zberu

- keďže sa už nádoby nijako neoznačujú podľa intervalu zberu, každý si môže nádobu vyložiť pred

ktorýmkoľvek zberom a bude vysypaná; občanom deklarovaný interval zvozu by tým nebol nijako



dokázatel'ný ani vymáhatel'ný a zostalo by to na dôvere medzi obcou a občanom, čo nie je

verifikovatel'ná ani ekonomicky zmysluplná metóda

UZNESENIE č. : 24

Komisia životného prostredia a odpadového hospodárstva odporúča obecnému zastupitel'stvu prijať

všetky tri VZN so zapracovanými pripomienkami.

Za.4

Proti: O

Neprítomní: 2

S.ČOV:

Pán Jánoš informovalo projekte ČOV, o možnosti rozšíriť ČOV zo strany od Aplitecu, no tam by došlo

k zastavaniu parcely, ktorá slúži ako ZO

Profesor Ortil navrhol 2 riešenia našej situácie; pán Jánoš tiež hovorí o dvoch možnostiach: rozšíriť 01

nádrž, spracovávať fekálie aj v noci.

Pri vel'mi živej diskusii sa pán Jánoš dozvedel, že udržatel'nosť ZO je 10 rokov, čo znamená, že sa

s pozemkom zberného dvora nemôže hýbať, nemôže sa na ňom rozširovať ČOV. Celá ČOV je

obkolesená zberným dvorom. Okrem toho existuje okolo ČOV 100-metrové ochranné pásmo, ktoré

nemožno narušiť. To sa týka výstavby rodinných domov v blízkosti ČOV (medzi ČOV a rodinnými

domami musí byť dodržaná 100-metrová vzdialenosť). Pán Jánoš mal o tejto skutočnosti informovať

starostov Záhorskej Vsi a Suchohradu na druhý deň (t.j. 15.11.2023) na ich spoločnom stretnutí k

ČOV.

Pán Jánoš zároveň upozornil, že v roku 2026 bude potrebná čiastočná rekonštrukcia ČOV,

odhadovaná investícia cca 25000 eur.

Prebieha Výzva Envirofondu: BK1: Čistiareň odpadových vôd, budovanie, rozšírenie, rekonštrukcia

alebo intenzifikácia- možno podať žiadosť aj bez uskutočneného verejného obstarávania, hoci toto

musí byť dokončené v čase podpisovania zmluvy s Envirofondom.

P. Meňhart predniesol pripomienky k zapojeniu f.Ultima Ratio do VO na rozšírenie ČOV. V r.2015 sme

jej zaplatili tisíce a nič nespravila.

UZNESENIE č. : 25

KŽPOH odporúča valnému zhromaždeniu ČOV zvážiť postaviť novú ČOV na inom mieste a zároveň

zrekonštruovať súčasnú ČOV.

Za:4



Proti: O

Neprítomní: 2

UZNESENIE Č. : 26

KŽPOH odporúča valnému zhromaždeniu ČOV zvážiť vytvorenie rezervného fondu opráv pre ČOV.

Za.4

Proti: O

Neprítomní: 2

6. Výpoveď Suchohradu zo zberného dvora:

Suchohrad dal výpoveď zo ZO k 30.11.2023. Dostali sme predbežné súhlasné stanovisko od SAŽP

(2.6.2022), pre ktorú je dôležité len množstvo odpadu na ZO. Komisia žiada o zasielanie relevantných

podkladov od obce včas aby mohla zaujať stanovisko.

7. Vyúčtovanie platieb za komunálny odpad:

Treba vypracovať vzorec a uverejniť informáciu o zálohových platbách a následných preplatkoch

a nedoplatkoch v Záhorskom hlásniku. Zodpovedná: Trstenská

8. Auto z projektu:

Pán Huraj nevie písomne potvrdiť, či môžeme kontajnery v projekte vymeniť za vrecká do košov na

BRKO.

Na radu hlavného kontrolóra máme pokračovať v projekte na získanie nenávratného príspevku bez

zmien, aby sme získali zvozové vozidlo.

9. Čierne skládky:

Bola podaná žaloba na občana za vypúšťanie motorového oleja do pôdy. Je dôležité takýchto I'udí

nahlasovať, aby sa riešili environmentálne problémy v obci.

Občania nahlásili ďalšie čierne skládky a informácie boli posunuté na obecný úrad. Jednu čiernu

skládku čistil pán Látal. Znova sa otvára otázka, či by nebolo vhodné na odstraňovanie čiernych

skládok využiť dlhodobo nezamestnaných v obci, ktorí sú prihlásení na aktivačné práce.

10. Diskusia:

a) pani Orgoňová komisiu informovala, že produkcia komunálnych odpadov v obci od roku 2020 klesá

približne o 100 ton ročne, čo je skvelá správa.



b) je potrebné, aby obecný úrad zabezpečil aspoň 50 pevných 120 I vriec na komunálny odpad, ktoré

si budú môcť občania v prípade potreby (ak majú plnú nádobu na KO, ale vyprodukovali viac odpadu)

zakúpiť na úrade za 5 eur za vrece, doplniť do cenníka služieb.

c) poklop na žumpu na Slniečku stále nie je doriešený.

d) v Záhorskom hlásniku bude aj enviro okienko, kde budú najdôležitejšie informácie pre občanov

z tejto oblasti (poplatky, úspechy pri triedení, financie získané vďaka úspešnému triedeniu, zmeny

atď.).

e) pán Um predniesol návrh pre OZ: zaviesť možnosť uverejniť reklamu miestnych podnikatel'ov na

stránke obce; hlavný kontrolór sa k tomu vyjadril v zmysle, že ak sa táto možnosť poskytne všetkým

podnikateľom v obci, môže obec túto službu poskytnúť aj bezodplatne.

f) pán Um informoval komisiu, že úspešne prehlbi!i rybársky revír v rašelinisku, vybavili podporu od

sponzorov, v decembri začnú prehlbovať kanál popri ceste do obce, povolenia majú vybavené.

g) návrh umiestniť jednu 1201 nádobu na sklo na cintorín.

11. Záver:

Predsedapoďakoval všetkým za účasť a ukončil zasadnutie.


